
 

 

Folketingets Sundheds- og Ældreudvalg har den 25. oktober 2016 stillet følgende 

spørgsmål nr. 89 (Alm. del) til sundheds- og ældreministeren, som hermed besvares.   

 

Spørgsmål nr. 89:  

”Er det muligt for ministeren at rette henvendelse til Folketingets Ombudsmand, hvis 

ministeren får kendskab til eksempelvis uhensigtsmæssig brug af beroligende medicin 

pga. travlhed på sygehusene? Såfremt det er muligt bedes ministeren oplyse, om mi-

nisteren har henvendt sig til Folketingets Ombudsmand på baggrund af kendskab til 

uhensigtsmæssigheder på ministerens ressortområde.” 

 

Svar: 

Jeg kan oplyse, at en klage til Folketingets Ombudsmand kan indgives af enhver. Om-

budsmanden kan desuden tage en sag op til undersøgelse af egen drift. 

 

På Sundheds- og Ældreministeriets område er der mulighed for - og en berettiget for-

ventning om - at Styrelsen for Patientsikkerhed tager sager op, hvis styrelsen bliver 

opmærksom på overtrædelser og mangler på sundhedsområdet, der har patientsik-

kerhedsmæssige aspekter. Ministeriet finder således ikke, at der er grundlag for at 

rette henvendelse til Folketingets Ombudsmand om sådanne sager.  
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